



LOGO.ADAM96.COM

Faculty of nursing





ا.د/ عميد الكليه
ا.د/ امال السيد شحاته

Faculty mission

To be a pioneer and distinguished faculty in the field of nursing education, practices, scientific research and community services to contribute in the advancement of health system and achieving sustainable development goals at the local, national, regional and international level

Faculty vision

Preparing a qualified and competent graduate in the field of nursing education, practices, scientific research and community services capable to innovate and a competitor locally, nationally and regionally taking into consideration professional

رؤية الكلية

أن تكون الكلية رائدة و متميزة في مجال التعليم والممارسات التمريضية و البحث العلمي و خدمة المجتمع للأرتقاء بالمنظومة الصحية وتحقيق اهداف التنمية المستدامة علي المستوي المحلي و القومي و الإقليمي و الدولي

رسالة الكلية

اعداد خريج مؤهل و كفء في مجال التعليم و الممارسات التمريضية والبحث العلمي وخدمة المجتمع قادر على الابتكار و منافسا محليا و قوميا و اقليميا وفقا للقيم المهنية الأخلاقية

The origins of the faculty:

The Higher Institute of Nursing was established in accordance with the Academic Reference Standards for Nursing (NLN). This was done through workshops chaired by the Chairman of the American Standards Committee for Nursing and the Dean of the College of Nursing - Massachusetts University in Boston, USA, and the membership of the Head of the Medical Sector, the Nursing Syndicate for Egypt and Menoufia Governorate, and professors from medical colleges. Nursing from various universities, graduates of nursing colleges, and the Undersecretary of the Ministry of Health in Menoufia.

- The Higher Institute of Nursing began preparing postgraduate programs for master's and doctoral degrees in nursing sciences in 1988-1989 and sending foreign missions before starting the bachelor's degree in order to prepare cadres of faculty members and supporting staff.
- The health problems of the region were studied to be integrated into the curriculum, followed by the start of study at the bachelor's level in the academic year 1991/92.
- Presidential Decree No. (200) of 2000 was issued to transform the Higher Institute of Nursing into the faculty of Nursing.

Faculty headquarters

Prof. Dr. Yassin Abdel Ghaffar Street - Shebin El-Koum - Menoufia, behind the religious institute and in front of the Teaching Hospital in Shebin El-Koum.

The faculty of nursing awards the following academic degrees:

- Bachelor's degree in Nursing Sciences.
- Master's degree in nursing sciences in various specializations.
- PhD degree in nursing sciences in various specializations.

Faculty objectives:

The faculty aims to graduate students capable of:

- ☐ Practicing nursing care based on evidence and competencies.
- ☐ Dealing through a work team.
- ☐ Using modern technological means and techniques to solve problems related to future work.
- ☐ Acquire communication skills that enable them to effectively exchange information with patients and colleagues in their work environment.
- ☐ Preparing a nursing staff with professional ethics.
- ☐ Use critical thinking and decision making with the health team to provide appropriate nursing care to the individual, family, and community.

نبذه تعريفه عن كلية التمريض

نشأة الكلية :-

- نشأ المعهد العالي للتمريض طبقا للمعايير الأكاديمية المرجعية للتمريض NLN، تم ذلك من خلال ورش عمل برئاسة رئيس لجنة المعايير الأمريكية للتمريض وعميدة كلية التمريض – جامعة ماسيتوستش ببوسطن بالولايات المتحدة الأمريكية، وعضوية كل من رئيس القطاع الطبي ونقابة التمريض لمصر ولمحافظة المنوفية وأساتذة من كليات الطب والتمريض من مختلف الجامعات وخريجي كليات التمريض ووكيل وزارة الصحة بالمنوفية.
- بدأ المعهد العالي للتمريض بإعداد برامج الدراسات العليا لدرجتي الماجستير والدكتوراة لعلوم التمريض عام 1988-1989 وإيفاد بعثات خارجية قبل البدء في مرحلة البكالوريوس وذلك لإعداد كوادر من أعضاء هيئة التدريس والهيئة المعاونة.
- تم دراسة المشكلات الصحية للإقليم لإدماجها في المنهج، تلى ذلك بدء الدراسة بمرحلة البكالوريوس في العام الجامعي 1992/91،
- صدر قرار رئيس الجمهورية رقم (200) لسنة 2000 بتحويل المعهد العالي للتمريض الى كلية التمريض.

مقر الكلية

شارع أ.د/ يس عبد الغفار – شبين الكوم – المنوفية خلف المعهد الديني وامام المستشفى التعليمي بشبين الكوم.

- تمنح الكلية الدرجات العلمية الآتية :

- درجة البكالوريوس في علوم التمريض .
- درجة الماجستير في علوم التمريض في التخصصات المختلفة.
- درجة الدكتوراه في علوم التمريض في التخصصات المختلفة.
- دبلومه المهنيه في التمريض

أهداف الكلية:

تهدف الكلية الي تخريج طلاب قادرين علي:

- ممارسة الرعاية التمريضية المبنية على الدلائل والكفايات.
- التعامل من خلال فريق عمل.
- استخدام الوسائل التكنولوجية والتقنيات الحديثة وذلك لحل المشكلات المرتبطة بعمله المستقبلي.
- اكتساب مهارات التواصل التي تمكنه من التبادل الفعال للمعلومات مع المرضى وزملائه في بيئة العمل.
- اعداد هيئة تمريضية تتمتع بأخلاقيات مهنية.
- استخدام التفكير الناقد واتخاذ القرار مع الفريق الصحي لتقديم الرعاية التمريضية المناسبة للفرد والأسرة والمجتمع